
BEZPŁATNY TYGODNIK 29 SIERPNIA 2018

207 (6) 
2018

IS
SN

 2
30

0–
56

88

\\\    Lesznowola – Żeby  
byli szczęśliwi s. 6

\\\    Historia  
– Stara mleczarnia  
cz. 2 s. 11

\\\    Konstancin-Jeziorna 
– Rusza pierwsza  
strefa s. 4

\\\    Powiat – Wrzesień 
zweryfikuje s. 5

\\\    Piaseczno – Objazd 
z nowym rokiem 
szkolnym s. 2

P I A S E C Z N O \\\ G Ó R A K A L W A R I A \\\ K O N S T A N C I N - J E Z I O R N A \\\ L E S Z N O W O L A \\\ P R A Ż M Ó W \\\ T A R C Z Y N

DODATKI:

+KALENDARZ UCZNIA
czytaj str. 7-9EDUKACJA

2018/2019

OFERTY
PRACY

czytaj str. 14-15

R E K L A M A

Rośnie 
płatna strefa

Awizo wirtualne

Parowóz trafi do Piaseczna

Przy ul. Szkolnej z pewnością niebawem staną parkometry

Poczta nadal korzysta z przywileju monopolisty, czyli wie, że klientów mieć 
będzie niezależnie od jakości usług

Czy na stacji pojawi się niedługo parowóz?

\\\ PIASECZNO

Radni podejmą w środę decyzję 
o rozszerzeniu strefy  
płatnego parkowania na ul. 
Szkolną oraz okolice cmentarza  
przy ul. Julianowskiej.   

\\\ PIASECZNO

Wcześniej mieszkańcy 
narzekali, że listonosz zostawia 
awizo mimo obecności adresata 
w domu. Teraz narzekają  
na brak awiza. Brzmi jak 
żart, ale to kolejna odsłona 
problemów z piaseczyńską 
pocztą. 

\\\ PIASECZNO

Pojawiła się szansa, aby na stację kolejki wąskotorowej trafił 
parowóz Px48. Radni zadecydują, czy wyrażą zgodę na podpisanie 
umowy, dzięki której niedługo będzie można podziwiać  
w Piasecznie parowóz.   

dokończenie na str. 3

dokończenie na str. 2

dokończenie na str. 3
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\\\ PIASECZNO

W związku z budową ulicy 
Żytniej, gmina zamknie na 
trzy tygodnie przejazd przez 
ulicę Jana Pawła II w okolicach 
miejskiego targowiska.   

K luczowy dla organizacji ruchu w tej 
okolicy etap prac wypadnie akurat 

na sam początek roku szkolnego. Do-
tychczas prace trwały na istniejącym 
i budowanym odcinku ulicy Żytniej, a 
od 4 września planowane są prace na 
skrzyżowaniu z ulicą Jana Pawła II. 
W związku z tym fragment tejże ulicy 
zostanie wyłączony z ruchu, a tym sa-
mym kierowcy stracą jedną z dróg do-

jazdowych do centrum miasta. Objazd, 
podobnie jak przy remoncie przejazdu 
kolejowego w ul. Orężnej, będzie po-
prowadzony ulicami: Dworcową, Sien-
kiewicza, Pomorską i „Inki” (dawniej 
Kruczkowskiego) do Orężnej. Tą trasą 
pojedzie również autobus linii L1, pomi-
jając przystanki Jarząbka i Dworcowa.

Na przebudowywanym skrzyżo-
waniu zostanie utrzymany ruch pieszy, 
by uczniowie filii SP nr 5 mieszczącej 
się na rogu ulic Orężnej i „Inki” mieli 
możliwość dotrzeć do szkoły. Gmina 
zapewnia, że utrudnienia mają potrwać 
do trzech tygodni. Kierowcy muszą się 
więc uzbroić w cierpliwość i przygoto-
wać na spore korki na trasie objazdu.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

R adni będą głosować nad uchwałą, 
w której rada miejska wyraża zgo-

dę na podpisanie trójstronnej umowy 
użyczenia parowozu Px48 do 2030 r., z 
możliwością jej przedłużenia. Umowa 
zostanie zawarta pomiędzy Stacją Mu-
zeum (dawne Muzeum Kolejnictwa), 
Piaseczyńsko-Grójeckim Towarzy-
stwem Kolei Wąskotorowej (PGTKW), 
a gminą Piaseczno.

– Stajemy przed ogromną szansą 
pozyskania na Piaseczyńsko-Grójecką 
Kolejkę Wąskotorową parowozu. Paro-
wóz ten nie będzie oczywiście od razu 
gotów do jazdy – będzie wymagał re-
montu, jednak jest on w bardzo dobrym 
stanie, co znacznie ułatwi jego przygo-
towanie do prowadzenia pociągów na 
naszych torach – mówi Michał Duraj, 
wiceprezes PGTKW. – To wyjątkowa 
okazja, która może więcej się nie po-
wtórzyć: szerokość toru na naszej ko-
lejce jest rzadka w Polsce, więc niewiele 
jest zachowanego taboru historycznego, 
który można na niej eksploatować. Od 
kiedy weszliśmy do zarządu PGTKW, 
bardzo zabiegaliśmy, aby pojawił się na 
piaseczyńskiej stacji parowóz. Dzięki 
współpracy ze Stacją Muzeum staje się 
to możliwe.

W kwietniu pisaliśmy o planach 
nowego zarządu, który chciał otworzyć 
niedostępną do tej pory stację dla lu-
dzi. W maju razem z Centrum Kultury 
PGTKW zorganizowało Noc Muzeów, 
pojawiły się pociągi tematyczne, cykl 
pociągów do gwiazd cieszy się ogrom-
nym zainteresowaniem, już w najbliż- 
szą sobotę odbędzie się pociąg do 
chmur, gdzie będzie można dowiedzieć 
się, co kształtuje pogodę i jak się ją pro-
gnozuje.

– Od wiosny wiele zmieniło się na 
stacji Piaseczno Miasto: zostały od-
malowane budynki, dzięki gminie Pia-
seczno trwa remont dachów na hali 
głównej i lokomotywowni, które były 
już w bardzo złym stanie technicznym. 
Dzięki pomocy Banku Spółdzielczego 
w Piasecznie wyremontowaliśmy wa-
gon Wernigerode. Odnowiony został  
też wagon bagażowy. Już wkrótce na 
dwóch końcach stacji staną odmalo-
wane lokomotywy, które upiększą ten 
teren i najbliższą okolicę – mówi Piotr 
Nowicki, prezes PGTKW. – Biblioteka 
Publiczna organizuje tegoroczne Na- 
rodowe Czytanie na kolejce, przy na-
szym współudziale. To dobrze, że Pia-
seczyńsko-Grójecka Kolejka Wąskoto-

rowa cieszy się rosnącym zainteresowa- 
niem i zdobywa nowych fanów i przy- 
jaciół, którym leży na sercu jej przy-
szłość.

Parowóz na pewno stałby się dużą 
atrakcją turystyczną Piaseczna.

– Nie ukrywamy, że większość osób 
odwiedzających naszą kolejkę jest za-
wiedzionych, że mamy do dyspozycji 
tylko lokomotywy o napędzie dieslow-
skim. Dla większości osób skojarzenie 
jest oczywiste: wąskotorowa ciuchcia, 
to znaczy parowóz – tłumaczy Piotr 
Nowicki. – Ten parowóz będzie nie tyl-
ko symbolem naszej kolejki, ale stanie 
się symbolem Piaseczna, który może 
wyróżniać nasze miasto w całej aglo-
meracji warszawskiej. 

– Powrót parowozu to nie tylko 
dodatkowa atrakcja piaseczyńskiej ko-
lejki, to symbol miasta i element jego 
tożsamości. Dlatego grzechem byłoby 
nie skorzystać z propozycji Stacji Mu-
zeum – mówi Daniel Putkiewicz, wice-
burmistrz Piaseczna. - To szansa i dla 
Towarzystwa, i dla gminy Piaseczno, a 
jednocześnie kolejny etap rewitalizacji 
kolejki. 

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Objazd z nowym 
rokiem szkolnym

Ruch z Jana Pawła II przeniesie się na trasę objazdu
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\\\ NieczyNNy baseN
Od 24 sierpnia do 14 września basen 
w Górze Kalwarii będzie zamknięty  
z powodu przerwy technologiczno- 
konserwacyjnej. 
Zaplanowane prace znacznie wykraczają 
poza standardową wymianę wody w 
basenowych nieckach. Między innymi 
zostaną wymienione płytki na plaży 
basenowej, wyremontowana zjeżdżalnia i rozbudowany system kontroli zjazdów  
z niej. Zamontowane zostanie także bezprzewodowe sterowanie dla sztucznej 
rzeki i jacuzzi. Kapitalny remont przejdzie sauna, a ratownicy będą mogli korzystać  
z nowych luster umieszczonych tak, aby zapewnić lepszą widoczność kąpiących się. 
Basen będzie czynny od 15 września.

\\\ W SKRÓCIE

\\\ PIASECZNO

W nowym roku szkolnym  
na rodziców uczniów 
„Krauzówki” czeka miła 
niespodzianka.   

W łaśnie zakończył się remont ul. 
Jesionowej, biegnącej między al. 

Brzóz a ul. Bukową, na wprost SP nr 2 
w Zalesiu Dolnym. Od lat to miejsce peł-
niło rolę nieformalnego parkingu przy 
szkole. Jednak ze względu na ukształto-
wanie powierzchni oraz jakość gruntu, 
był to wyjątkowo nieprzyjazny parking. 
Gmina zabezpieczyła w tym roku środki 
na utwardzenie tego terenu. Oprócz 36 
miejsc parkingowych i jezdni, powstał 

też chodnik, który pozwoli uczniom 
bezpiecznie i bez brnięcia w błocie 
dotrzeć do szkoły. Od strony al. Brzóz 
pozostał jeszcze fragment gruntowy, ale 
ten odcinek zostanie utwardzony pod-
czas rozpoczętej właśnie przebudowy 
al. Brzóz. W ramach tej inwestycji do 
końca października zostanie zbudowa-
ny chodnik oraz ścieżka rowerowa od 
al. Kasztanów aż do ul. Modrzewiowej. 
Ścieżka rowerowa – tym razem asfal-
towa, co zapewne ucieszy zwłaszcza 
rolkarzy, będzie kolejnym fragmentem 
szlaku rowerowego, biegnącego od cen-
trum miasta do Górek Szymona. Ciąg 
pieszo-rowerowy w al. Brzóz poprawi 
bezpieczeństwo uczniów docierających 
tą drogą nie tylko do „Krauzówki”, ale 
również szkoły mieszczącej się przy 
końcu al. Brzóz. 

Remont ul. Jesionowej kosztował 
285 tys. złotych, a za przebudowę 450 
metrów al. Brzóz gmina zapłaci blisko 
600 tys. złotych.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Zaparkują pod szkołą

Ta inwestycja zwiększy nie tylko komfort, ale i bezpieczeństwo mieszkańców

Parowóz trafi do Piaseczna dokończenie 
ze str. 1
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O bjęcie strefą płatnego parkowania 
obszaru przy bazarku w Piasecz-

nie wydaje się przesądzone. Mówiło 
się już o tym na etapie podejmowania 
decyzji, czy w ogóle wprowadzać opłaty 
za parkowanie w mieście. Po tym, jak 
gmina wyremontowała odcinek ulicy 
Szkolnej między ulicami Wojska Pol-
skiego i Powstańców Warszawy, przy-
szedł czas na uregulowanie kwestii 
parkowania w tym newralgicznym 
miejscu. Obszar, na którym miały-
by obowiązywać identyczne zasady 
opłat za parkowanie, jak w ścisłym 
centrum, obejmuje miejsca parkingo-
we wzdłuż ulicy Szkolnej między ul. 
Wojska Polskiego a aleją Róż, w tym 
7 miejsc przy poczcie. Wprowadzenie 
opłat ma zapewnić większą rotację 
samochodów, a tym samym ułatwić 
znalezienie miejsca parkingowego 
przede wszystkim klientom bazarku 
i poczty, oraz rodzicom przywożącym 
i odbierającym dzieci ze szkoły. 

\\\   Przy cmentarzu trzeba  
inaczej

Ta sama uchwała, którą podczas 
środowej sesji będą zajmować się raj-
cy, dotyczy również ul. Julianowskiej, a 
konkretnie miejsc parkingowych przy 
cmentarzu komunalnym. To kolejne 
podejście do tego tematu, bowiem na 
początku lipca radni postanowili odło-
żyć decyzję w tej sprawie. W międzycza-
sie mieli się zastanowić nad optymal-
nym rozwiązaniem problemu. Temat 
ten był gorąco dyskutowany podczas 

ubiegłotygodniowego posiedzenia Ko-
misji Polityki Gospodarczej. Pomysłów 
rozwiązań alternatywnych było sporo, 
argumentów za i przeciw również, ale 
ostatecznie radni, po konsultacjach z ko-
mendantem straży miejskiej Mariuszem 
Łodygą, wypracowali wspólne stano-
wisko. Większością głosów (wstrzymał 
się jedynie adam Marciniak) ustalili, 
że przedstawią pozostałym radnym i 

burmistrzowi wniosek dotyczący wpro-
wadzenia rozwiązania alternatywnego 
dla strefy płatnego parkowania przy ul. 
Julianowskiej. 

– Strefa płatnego parkowania na-
dal bowiem nie rozwiąże problemu ze 
znalezieniem miejsc parkingowych w 
weekendy czy święta, a wtedy najczęś-
ciej odwiedzamy groby bliskich – prze-
konuje radna Hanna Krzyżewska. 

\\\   A może znak i mandat?
Pomysł Komisji Polityki Gospodar-

czej mówi więc o postawieniu znaku 
zakazującego postoju na parkingu po-
wyżej 2 godzin. Zakaz miałby obowią-
zywać 7 dni w tygodniu w godzinach 
8-18. Trwają też dyskusje, jaką liczbę 
miejsc objąć zakazem, bowiem wzdłuż 
cmentarnego ogrodzenia jest ich aż 
118, ale większość zajmują mieszkańcy 
sąsiedniego bloku. Wprawdzie radni i 
urzędnicy zastanawiali się nad sposo-
bami i kosztami skutecznej egzekucji 
przestrzegania tego przepisu, ale uznali, 
że w początkowym etapie rozwiązanie 
to nie generuje specjalnych kosztów, 
więc warto je wprowadzić i sprawdzić 
jego skuteczność, a do tematu płatnego 
parkowania zawsze można powrócić. 

Warto zauważyć, że tam, gdzie gmi-
na wprowadziła płatne parkowanie w 
centrum, uruchomiła też w niewielkiej 
odległości darmowe parkingi. To doty-
czy również okolic bazarku. W przypad-
ku ul. Julianowskiej nie ma żadnej alter-
natywy. Mieszkańcy mają co prawda do 

dyspozycji wielopoziomowy parking 
na terenie osiedla, tam jednak trzeba 
wykupić miejsca.

Czy pozostali radni poprą pomysł 
postawienia znaku ograniczającego 
parkowanie do dwóch godzin, czy może 
powrócą do pomysłu ustawienia parko-
metrów albo zaproponują jeszcze inną 
opcję, przekonamy się już w środę. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Z byt długie oczekiwanie na prze-
syłki, a wielokrotnie uzyskiwanie 

ich dopiero po wycieczkach na pocztę 
i niejednokrotnie awanturach to stały 
repertuar problemów. Jak się okazuje, 
teraz pojawiły się kolejne. Mieszkańcy 
donoszą nam o awizacjach, które rzeko-
mo zostały wykonane, na co wskazują 
zapisy w systemie śledzenia przesyłek 
pocztowych, ale we własnych skrzyn-
kach awiza nie znajdują. 

– Kiedy czekam na przesyłkę ze 
sklepu internetowego, to najczęściej 
od razu dostaję numer przesyłki. I jeśli 
ani przesyłka, ani awizo nie pojawią się 
po kilku dniach, mogę sprawdzić, gdzie 
utknęła – wyjaśnia pani Julia mieszkają-
ca w centrum. – Diabli mnie wzięli, kiedy 
ostatnio zobaczyłam, że podobno 5 dni 
wcześniej przesyłka została awizowa-
na, a skrzynkę sprawdzam codziennie! 
Oczywiście list był na poczcie, ale skąd 
miałabym o tym wiedzieć? – irytuje się.

\\\   Bez Internetu jeszcze  
gorzej

Czekając na rozmowę z kierownic- 
twem piaseczyńskiej poczty jesteśmy 
świadkami kolejnej takiej skargi, skła-
danej przez mieszkańca. Następnego 
dnia, w innej placówce, słyszymy z kolei 
rozmowę starszej pani, poruszającej się 
o kulach, z pracownicą poczty zdziwio-
ną, że awizo jest tylko jedno, bo prze-
syłki są dwie. 

– Jakie to szczęście, że przyszłam, 
bo co ja bym zrobiła, jakby tamtą z po-
wrotem odesłali – martwi się starsza 
kobieta. Nie każdy jest bowiem w stanie 

sprawdzić w Internecie, gdzie jest na-
dana do niego paczka czy list polecony. 
O przesyłkach nierejestrowanych nie 
wspominając.

Naczelnik piaseczyńskiej placówki 
agnieszka Bartoszewska rozmawiała 
z nami o tej sytuacji, ale nie ma upraw-
nień do samodzielnego wypowiadania 
się dla prasy, a na autoryzację z centrali 
się nie doczekaliśmy przed zamknię-
ciem wydania. Podkreślała, że takie 
sytuacje nie powinny mieć miejsca i 
że pracują nad poprawą jakości usług. 
Przypomniała, że awizacja nie dotyczy 
tzw. przesyłek „prime”, czyli głównie 
tych docierających z Chin, które de facto 
nie są rejestrowane. Zwróciła też uwagę, 
że podlegająca jej placówka odpowia-
da tylko za dystrybucję listów, paczki 
bowiem są dostarczane bezpośrednio 
z Warszawy.

\\\   Nie muszą bać się 
reklamacji

– Moja przesyłka zaginęła. Dotarła 
do Piaseczna (taki był status na stronie 
PP) i zapadła się pod ziemię. Szukali 
miesiąc... nie znaleźli. Złożyłam rekla-
mację, ale ją odrzucili – prawo do rekla-
macji ma tylko nadawca, który dostał 
kasę i wiadomo, że nie będzie się w to 
bawić – irytuje się na Facebooku pani 
Marta. Podobnych głosów pojawia się 
mnóstwo. Trudno wszystko tłumaczyć 
wakacjami i brakiem pracowników. a 
już na pewno nie niskimi płacami listo-
noszy, którzy swoją pracę powinni wy-
konywać solidnie, jak każdy. adresatów 
nie interesuje również to, że Piaseczno 
to duży i specyficzny rejon. Oczekują 
wykonywania usług zgodnie ze stan-
dardami. 

Spora grupa mieszkańców decyduje 
się na przekierowanie poczty na adres 
miejsca pracy.

– Dziwnym trafem w Warszawie 
poczta dociera i to w rozsądnych ter-
minach, a przecież listonosze wszędzie 
mało zarabiają i mają dużo pracy – mó-
wi pani Małgorzata. – Niestety część 
urzędowych dokumentów chcąc nie 
chcąc zostanie wysłana na adres za-
meldowania i będzie szła z Piaseczna 
do Piaseczna przez miesiąc.

a co mają powiedzieć Ci, którzy pra-
cują i mieszkają w Piasecznie i nawet 
nie mają szans na takie alternatywne 
rozwiązanie?

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Rośnie płatna strefa Awizo 
wirtualne

Jak widać nawet w ciągu dnia w środku tygodnia nie zawsze łatwo znaleźć 
miejsce przy cmentarzu na ul. Julianowskiej (czwartek, godz. 15)

Pomysł Komisji Polityki Gospodarczej to postawienie znaku zakazującego  
postoju na parkingu powyżej 2 godzin

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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\\\ PIASECZNO

Uczniowie jedzą obiady  
na 3 zmiany. Radni zdecydują, 
czy stołówka w Gołkowie 
zostanie powiększona.  

J ak informowała kilka dni temu radna 
Magdalena Woźniak, na najbliższej 

sesji radni rozważą dołożenie środ-
ków potrzebnych do rozstrzygnięcia 
przetargu. Szkoła w Gołkowie została 
znacznie rozbudowana niemal 10 lat 
temu, jednak rozbudowa nie dotyczyła 
stołówki. W szkole cały czas przybywa 
dzieci, ponieważ jest to rejon, w którym 
intensywnie powstają nowe domy. W 
efekcie dzieci jedzą obiady na 3 zmiany, 
bo stołówka od wielu lat jest za mała.

– Projekt i pozwolenie na budowę 
jest. Obecnie przetarg jest w trakcie roz-

strzygania – mówi wiceprzewodniczący 
rady miejskiej, Michał Rosa. – Znacz-
nie powiększona zostanie stołówka, co 
umożliwi spożycie posiłków w krót-
szym czasie, oraz powstanie nowa sala, 
na której planuje się organizować za-
jęcia rozwijające motorykę dzieci. Jeśli 
wszystko dobrze pójdzie, to rozbudowa 
SP nr 3 ruszy jeszcze w tym roku. 

Rozbudowa stołówki, która ma 
kosztować 4 799 000 zł, znalazła się w 
wieloletniej prognozie finansowej, jako 
inwestycja podzielona na rok bieżący i 
następny. W 2018 r. ma zostać wydat-
kowane 628 900 zł, z kolei w przyszłym 
– 4 119 000 zł.

Joanna Grela

Rozbudują szkołę w Gołkowie?

\\\ PIASECZNO

Prace przy przebudowie Starej 
Plebanii w Piasecznie mogą nie 
ruszyć aż do zimy.

K iedy w ostatnią zimę inwestycja 
została wstrzymana, nie przypusz-

czano, że zawieszenie prac potrwa tak 
długo. Niestety podczas wykonywa-
nia prac rozbiórkowych okazało się,  
że stan istniejących ścian i fundamen-
tów jest tak zły, że nie uda się postawić 
na nich zaprojektowanej konstruk- 
cji. Niezbędne będzie do tego wzmoc-
nienie ich betonowymi płytami. To 
oznaczało konieczność zmiany projek-
tu i uzyskanie niezbędnych pozwoleń. 
Wykonawca modernizacji wziął te obo-
wiązki na siebie. Już w marcu wiadomo 
było, że w związku z tym, że procedu- 
ry te chwilę potrwają, inwestycji nie  
uda się zakończyć w tym roku. Okazu- 
je się jednak, że istnieje ryzyko, że 
prace w ogóle nie zostaną wznowione  
w 2018 r. 

– Niestety projektant nie wywiązał 
się z zadania i wykonawca zlecił stwo-
rzenie projektu zamiennego komuś 
innemu – informuje nas nadzorujący 
tę inwestycję z ramienia Wydziału In-
westycji Urzędu Gminy Lech Rajewski. 
– Jeśli nawet projekt będzie gotowy we 
wrześniu, to uzyskanie pozwoleń to 
kolejne dwa miesiące czekania – przy-

znaje. Wizja stojących przez kolejną 
zimę resztek plebanii wydaje się więc 
całkiem realna.

– Oczywiście wykonawca będzie 
musiał odpowiednio zabezpieczyć 
budowlę – uspokaja Rajewski. – W tej 
chwili najważniejsze są zabytkowe 
piwnice. Jesienią będziemy bacznie się 
przyglądać, jak warunki atmosferyczne 

wpływają na istniejące elementy bu-
dynku i zadbamy o ich bezpieczeństwo 
– zapewnia. 

Mało prawdopodobne jest, by więk-
sze prace budowlane były wykonywane 
zimą, niewykluczone więc, że jeszcze 
długo będziemy oglądać zaledwie reszt-
ki dawnej zabytkowej plebanii. 

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian 

W zawieszeniu
Zadaszenie jest tylko nad obszarem piwnic

Na plebanii obecnie rosną… chwastyWizualizacja rozbudowy stołówki (autorem wizualizacji jest Studio  
Budowlane Unity s.c.)

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Od pierwszego września 
mieszkańcy Konstancina-
Jeziorny zapłacą mniej za bilety 
komunikacji publicznej.   

W raz z początkiem nowego roku 
szkolnego gmina Konstancin-Je-

ziorna zostanie objęta 1. strefą biletową. 
Tańsze bilety długo- i krótkookresowe 
będą obowiązywać na terenie całej gmi-
ny. W związku z tym, że w sąsiednich 
gminach Piaseczno i Góra Kalwaria na-
dal obowiązuje 2. strefa biletowa, prze-
kraczając granice strefy trzeba będzie 
kupić bilet dwustrefowy. Przystankami 
granicznymi będą: Śniadeckich dla linii 
724, Jasna dla linii 710, Kawęczyn dla 
linii 742 oraz Dębówka I i Borowina dla 
linii lokalnych L. Od 1 września zmieni 
się również numeracja linii autobu-
sowych, które kursują tylko do granic 
gminy. Linia 700 zostanie zastąpiona 
linią 200, a linia 725 linią 264.

Wprowadzenie 1. strefy oznacza 
znaczne oszczędności dla mieszkań-
ców korzystających z komunikacji miej-
skiej, ale większe wydatki z gminnego 
budżetu. Władze gminy liczą jednak, 
że w dłuższej perspektywie obniżenie 
cen biletów w połączeniu ze zmianami 
wpływającymi na usprawnienie ko-

munikacji publicznej zachęci większą 
liczbę mieszkańców do poruszania się 
transportem zbiorowym. Mniejsza licz-
ba samochodów na drogach to nie tylko 
mniejsze korki, ale korzyść dla środowi-
ska, co dla miejscowości uzdrowiskowej 
ma szczególne znaczenie.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Rusza pierwsza strefa

Już nie tylko z Warszawy do Ogrodu Botanicznego w Powsinie pojedziemy  
z biletem 1. strefy

FO
T. 

UM
IG
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\\\ POWIAT

Kierowcy narzekają, że 
nowa organizacja ruchu na 
przebudowanym skrzyżowaniu 
ulic armii Krajowej i 
Chyliczkowskiej powoduje 
większy zator na obwodnicy.

B udząca największe obawy i obiek-
cje zmiana związana z przebudową 

skrzyżowania, czyli dwukierunkowy 
ruch na ul. Chyliczkowskiej, na razie 
nie generuje większych problemów, 
a większość jej użytkowników jest ze 

zmiany zadowolona. W związku z tym 
uwaga krytyków tego rozwiązania zo-
stała skierowana na korki tworzące 
się na drodze krajowej nr 79 od strony 
Góry Kalwarii. Narzekają jednak nie tyl-
ko przeciwnicy wprowadzenia ruchu 
dwukierunkowego na ul. Chyliczkow-
skiej, ale i niezaangażowani politycznie 
użytkownicy drogi. Część z nich twier-
dzi, że i tak fatalna sytuacja na tej trasie, 
zwłaszcza w porannym szczycie, uległa 
jeszcze pogorszeniu, odkąd zmieniła się 
sygnalizacja na skrzyżowaniu z ulicą 
Chyliczkowską. 

\\\   Więcej zielonych, dłuższe 
czerwone

Oczywiście w związku z tym, że na 
każdej z odnóg skrzyżowania pojawiły 
się lewoskręty i do tej sytuacji dostoso-
wano sygnalizację, okres oczekiwania 
pojazdów na ul. armii Krajowej się wy-
dłużył, ale nadal jest to droga prioryte-
towa i ma ustawiony najdłuższy czas 
przejazdu. 

– Wydłużyli czerwone światło dla 
drogi 79 i już mamy gigantyczny czas 
oczekiwania na przejechanie tych świa-
teł, a są wakacje i ruch jest znacznie 
mniejszy, niż w trakcie roku szkolne-

go, kiedy większość Polaków nie bie-
rze urlopów – irytuje się mieszkająca 
w Żabieńcu pani Małgorzata. – Kiedy 
jadę do pracy, to na krótkim odcinku 
od ul. Ptaków Leśnych do rzeczonego 
skrzyżowania muszę dodać minimum 
10 minut. a co się będzie działo przy 
normalnym natężeniu ruchu? – zasta-
nawia się nasza czytelniczka.

\\\   Wszyscy czekają  
na wrzesień

No właśnie, cała nowa organizacja 
zostanie zweryfikowana dopiero wtedy, 

kiedy rozpocznie się standardowy ruch. 
Odpowiadająca za ustawienie świateł 
na skrzyżowaniu Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych i autostrad również 
zamierza poczekać do września.

– W pierwszej połowie września pla- 
nowana jest ocena sytuacji w terenie, z 
wykonawcą robót od sygnalizacji świet-
lnej. Na tej podstawie zostaną wprowa-
dzone korekty w programach sygna-
lizacyjnych z utrzymaniem priorytetu 
dla drogi krajowej – informuje rzecznik 
GDDKia Małgorzata Tarnowska. 

W piątek po godzinie 15.00 ulica 
armii Krajowej na odcinku od przebu-
dowanego skrzyżowania do Żabieńca 
była bezproblemowo przejezdna w 
obu kierunkach. W poniedziałek rano, 
po godzinie 8.00, korek w kierunku 
Warszawy zaczynał się w okolicach 
ul. Staszica. Nie odbiega to szczególnie 
od sytuacji przed zmianą sygnalizacji. 
Trzeba też pamiętać, że trasą tą jeździ 
obecnie część kierowców omijających 
zamkniętą drogę w Jazgarzewie. 

 – a co do korków, zawsze były i 
będą – podsumowuje niezbyt optymi-
stycznie dyskusję na naszym facebooko-
wym profilu Ewa Enzo. I niestety trud-
no się z tym nie zgodzić. Sytuacja nie 
ulegnie poprawie, dopóki odcinek DK79 
do Góry Kalwarii nie zostanie przebu-
dowany. Jednak z pewnością GDDKia 
nie dopuści do pogorszenia sytuacji na 
wyremontowanej przez siebie drodze 
poprzez niekorzystną regulację sygna-
lizacji świetlnej.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Wrzesień zweryfikuje

Pobocza przy drodze krajowej nie są najbezpieczniejszymi ciągami  
dla pieszych

Korek w kierunku Warszawy to standard, ale teraz wymaga więcej  
cierpliwości

\\\ PIASECZNO

W zeszłym tygodniu pisaliśmy  
o problemach pieszych  
z poboczami na skrzyżowaniu 
Chyliczkowskiej i obwodnicy. 
GDDKia przeanalizowała 
problem i poprawi 
bezpieczeństwo pieszych.   

P ierwszego dnia funkcjonowania 
dwukierunkowej Chyliczkowskiej 

pojawił się problem, na który wcześ-
niej nikt nie zwrócił uwagi. W rejonie 
skrzyżowania ul. Chyliczkowskiej z ul. 
armii Krajowej, czyli drogą krajową nr 
79, zmieniono także organizację przejść 
dla pieszych. Sama zmiana nie stanowi 
problemu, natomiast okazało się, że 
osoby, które przyjeżdżają autobusem 
od strony Konstancina, a pracują przy 
armii Krajowej (tam gdzie znajduje się 
m.in. Vipera i Eris), nie są w stanie ani 
legalnie ani bezpiecznie dojść do pracy.

– Wysiadając z autobusu z Kon-
stancina, jeżeli chcę pójść w stronę firm 
zlokalizowanych przy PWiK, muszę się 
cofnąć kilkadziesiąt metrów do przej-
ścia dla pieszych. Jednak nie wiem co 
dalej, bo trafiam na miejsce po ścieżce 
rowerowej, gdzie jest zakaz chodzenia. 
Zresztą jest to dość wąskie pobocze, a 
samochody jeżdżą jak jeżdżą – mówi-
ła nam pani Monika, która napisała do 
nas z prośbą o interwencję. – Mogę też 

przejść jak człowiek po pasach na armii 
Krajowej, a potem na Chyliczkowskiej i 
pójść poboczem od strony Piaseczna do 
świateł na Żeromskiego, ale to pobocze 
jest teraz bardzo wąskie przez kilkana-
ście metrów, poza tym według przepi-
sów powinnam iść drugą stroną drogi.

Rozmieszczenie przejść dla pie-
szych nie zostanie zmienione. Tak jak 
pisaliśmy w zeszłym tygodniu, usu-
nięcie przejścia przy skrzyżowaniu od 
strony Konstancina, jest spowodowane 
poszerzeniem jezdni w tym miejscu. 
Piesi blokowaliby także lewoskręt w 
stronę Góry Kalwarii, a celem przebu-
dowy skrzyżowania było usprawnienie 
ruchu. GDDKia chce jednak poprawić 
sytuację pieszych.

– Po przeanalizowaniu sytuacji na 
nowo przebudowanym skrzyżowaniu, 
warszawski oddział GDDKia na prze-
budowanym odcinku utwardzi pobocze 
oraz wykona wygrodzenie U-12a (meta-
lowe barierki, takie jak stoją w okolicy 
skrzyżowania w Żabieńcu – przyp. red.) 
– poinformowała nas Małgorzata Tar-
nowska, rzeczniczka prasowa GDDKia. 
– Planujemy zrealizować prace w przy-
szłym tygodniu, natomiast wygrodzenia 
zostaną ustawione po zaktualizowaniu 
projektu organizacji ruchu. Dołożymy 
starań, by było to w możliwie jak naj-
krótszym czasie. Należy zaznaczyć, że 
GDDKia wykona prace w naszym pasie 
drogowym, w pozostałym zakresie leży 
to w gestii gminy – podkreśla Tarnow-
ska.

Najlepszym rozwiązaniem byłyby 
oczywiście chodniki, jednak wciąż nie-
stety łatwiej przebudować całe skrzyżo-
wanie niż zbudować chodnik.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Poprawią 
dla pieszych

W pierwszej połowie 
września planowana  

jest ocena sytuacji  
w terenie, z wykonawcą 

robót od sygnalizacji 
świetlnej.
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\\\ LESZNOWOLA

Tegoroczne półkolonie Dobrej 
Woli zakończyły się 24 sierpnia 
wyjazdem niepełnosprawnych 
dzieci nad Zalew Zegrzyński. 
Co dają półkolonie dzieciom, 
rodzicom, a także ich 
opiekunom?  

P ółkolonie organizowane są od 14 
lat przez Stowarzyszenie Dobra 

Wola, którego prezesem jest Jacek Za-
lewski, tata niepełnosprawnego Kuby.

– Dzieci chodzą na terapie, rehabi-
litacje, do szkół specjalnych, w waka-
cje natomiast raczej siedzą w domach. 
Chcieliśmy im dać 4 tygodnie, podczas 
których będą się po prostu dobrze ba-
wić – mówi nam Jacek Zalewski.

Półkolonie dla 40 dzieci odbyły się 
w tym roku w szkole w Lesznowoli, co 
roku zresztą Stowarzyszenie korzysta z 
jednej z lesznowolskich szkół. Współfi-
nansują je gminy, z których pochodzą 
dzieci. Koszt nie jest mały: wyżywienie, 
ale przede wszystkim specjalistyczny 
transport, to spory wydatek. Wielu ro-

dziców nigdy nie byłoby stać na sfinan-
sowanie dzieciom takich wakacji.

W tym roku dzieci jeździły wąsko-
torówką w Sochaczewie, były na tęż-
ni w Konstancinie-Jeziornie, oglądały 
samochody filmowe w Planecie Zale-
sie, odwiedziły zimnokrwiste konie w 
Lesznowoli oraz czystej krwi araby w 
Janowie Podlaskim. Miały latać balonem 
w Białobrzegach, jednak ze względu na 
pogodę (był to dzień, kiedy odwołano 
wiele imprez plenerowych ze względu 
na burzowe alerty) i z uwagi na bezpie-
czeństwo balon nie mógł odlecieć. Zacu-
mowany na ziemi jednak wciąż okazał 
się ogromną atrakcją. Nad Pilicą dzieci 
pływały kajakami i motorówkami, do 
szkoły w Lesznowoli przyjechała po-
licja, częstymi gośćmi byli też straża-
cy, którzy w to naprawdę upalne lato, 
zapewniali dzieciom kurtyny wodne i 
zabawę w pianie. 

Dzieci pojechały także pod Grun-
wald, aby wykonać inscenizację bitwy.

Ostatniego dnia koloniści pojechali 
nad Zalew Zegrzyński, gdzie pływali ża-
glówkami i statkiem, a na koniec bawili 
się przy ognisku nad brzegiem jeziora.

– Intelektualnej niepełnosprawno-
ści nie da się cofnąć. Możemy jednak 
tym osobom dać bardzo wiele; dla nich 
spotkanie z zimnokrwistymi końmi to 
ogromne przeżycie, bo te konie są praw-
dziwe. Podobnie pływanie kajakiem, ża-
glówką. Nas, osób pełnosprawnych, jest 

więcej, więc nie powinno to dla nas sta-
nowić problemu – mówi Jacek Zalewski.

Podczas półkolonii dziećmi opie-
kują się wychowawcy i wolontariusze.

– Jest ciężko. Każde z dzieci jest in-
ne, inaczej się zachowują, inaczej reagu-
ją, musimy się tego nauczyć. Chodzimy z 
nimi do łazienki, niektórzy korzystają z 
pieluch. Przede wszystkim mają jednak 
emocje, które różnie okazują – mówią 
nam nad brzegiem zalewu wolontariu-
sze. – Czy warto? Oczywiście. To daje 
ogromną satysfakcję, bo to są wspaniali 
ludzie, można się od nich bardzo wiele 
nauczyć.

– Osoby niepełnosprawne inte-
lektualnie nie są raczej agresywne, co 
nie znaczy, że nie mają agresywnych 
zachowań. Trudniej im komunikować 
swoje potrzeby, niektórzy wręcz nie 
są do tego zdolni. Reagują więc tak, jak 

potrafią. Przykładowo jeden chłopak 
kiedyś wsiadł do autokaru i zaczął ko-
pać w ten autokar. No to oczywiście 
wiadomo, niegrzeczny. ale jak jego ma-
ma włożyła tam głowę, to się okazało, 
że w środku jest 35 st. Ja powiem, że 
jest za gorąco, on zaczął kopać, bo nie 
mógł tego powiedzieć. Ich „niedobre” 
zachowania wynikają raczej z tego, że 
to my, pełnosprawni, zrobimy coś nie 
tak, czegoś nie dopilnujemy – mówi nam 
Jacek Zalewski.

Półkolonie to także ogromne od-
ciążenie dla rodziców i opiekunów 
niepełnosprawnych osób. Potrzebują 
oni odpoczynku i czasu dla siebie, do 
załatwienia spraw, albo pracy, jak każdy 
rodzic, a nawet bardziej. Ich dzieci za 
to w tym czasie otrzymują wspaniałe i 
ciekawe wakacje.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Żeby byli szczęśliwi

Ostatniego dnia półkolonii dzieci pływały po zalewie żaglówkami

Celem jest, aby niepełnosprawne dzieci były szczęśliwe
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Udział dziecka w zajęciach poza-
szkolnych to od wielu lat stan-

dard. W niektórych środowiskach ist-
nieje wręcz absolutne minimum, które 
każde dziecko musi realizować: basen, 
angielski, tenis lub inny sport oraz za-
jęcia muzyczne lub taneczne. Do tego 
dorzucamy coś, co akurat nasze dziecko 
interesuje. Lekcje języka i pływania, za-
jęcia sportowe, czy gry na instrumencie 
lub tańca najczęściej organizowane są 
co najmniej dwa razy w tygodniu, by 
zwiększyć ich skuteczność. Co to ozna-
cza dla ucznia, czy nawet przedszkola-
ka, bo na zajęcia dodatkowe uczęszczają 
już dzieci od drugiego roku życia? Kilka 
do kilkunastu godzin zajęć tygodniowo 
poza tymi obowiązkowymi. Tymcza-
sem młody człowiek, w zależności od 
etapu edukacji, ma od 20 (edukacja 
wczesnoszkolna) do nawet 33 godzin 
obowiązkowych zajęć szkolnych w ty-
godniu. Doliczając do tego czas potrzeb-
ny na odrobienie pracy domowej i przy-

gotowanie się do zajęć, sporo uczniów 
spędza każdego dnia na pracy więcej niż 
przewidziane dla dorosłych 8 godzin. 
Pamiętajmy o tym, planując z dzieckiem 
listę zajęć dodatkowych, na które będzie 
uczęszczać.

Należy też zwrócić uwagę na in-
dywidualne potrzeby i predyspozycje 
swojego dziecka oraz jego zaintere- 
sowania. Warto w pierwszej kolejno-
ści zapytać dziecko o to, na jakich zaję-
ciach najbardziej mu zależy i spróbować  
znaleźć na nie czas w tygodniowym gra-
fiku. To też zwiększa szanse na prze-
forsowanie tych zajęć, które z naszego 
punktu widzenia są ważne i niezbęd- 
ne jak np. basen czy nauka języka  
obcego. Nie realizujmy swoich ambicji  
i niespełnionych marzeń. Jeśli nasza  
córka marzy o robotyce, a my sądzimy, 
że umiejętność gry na pianinie przy-
niesie jej więcej pożytku, możemy się 
srodze rozczarować. Nawet jeśli ma  
doskonały słuch i nauka gry przychodzi 

jej łatwo, prędzej czy później się zbun-
tuje.

Oferta rynku jest niezwykle bogata. 
Zajęcia organizują szkoły, domy kultury, 
prywatne kluby i świetlice. Pomóżmy 
dziecku znaleźć coś, co je naprawdę in-
teresuje. Decydując się na konkretne 
zajęcia warto też brać pod uwagę to, 
gdzie są realizowane. Czas potrzebny 
na dojazd ze szkoły czy domu na zajęcia 
trzeba uwzględnić w grafiku zarówno 
pociechy jak i swoim, jeśli to my musimy 
dziecko na nie zawieźć.

Pamiętajmy, że im młodsze dziecko, 
tym więcej czasu powinno mieć na „ro-
bienie nic”, czyli nieskrępowaną zabawę. 
Nastolatek również potrzebuje odpo-
czynku, czasu na życie towarzyskie, wy-
starczająco długi sen. Nie zapominajmy 
o tym, konstruując grafik naszej pocie-
chy. I o tym, że najcenniejszym czasem 
dla naszego dziecka może być ten, który 
spędzi z nami. Niekoniecznie w drodze 
na atrakcyjne zajęcia dodatkowe.      Red.

Początek roku szkolnego to dla większości rodziców wyzwanie logistyczne. Wszak trzeba zgrać  
z planem lekcji swojej pociechy basen, angielski, pianino, konie, robotykę i szermierkę. a kiedy dzieci 
jest więcej niż jedno, pojawia się problem z dopasowaniem kilku grafików i to bez zatrudniania 
każdemu indywidualnej niani z samochodem. 

Byle nie przedobrzyć

W szkołach Fundacji Primus – Nie-
publicznej Szkole Podstawowej 

oraz Liceum Ogólnokształcącym im. Ro-
berta Schumana stawiamy sobie za cel 
kształtowanie kompetencji przyszłości, 
kreatywność, umiejętność pracy zespo-
łowej, łączenie różnych pomysłów i idei 
oraz wolontariat. Pełni pasji i zaangażo-
wania nauczyciele, holistycznie postrze-
gając uczniów, inspirują i motywują do 
odkrywania własnych talentów. 

Siła naszych szkół to 3 filary: języ-
ki obce (zajęcia z Native Speakerem, 
przedmioty realizowane dwujęzycz-
nie, liczne wyjazdy zagraniczne), wy-
korzystanie nowoczesnych technologii 
informacyjno-komunikacyjnych w pro-
cesie nauki oraz aktywność sportowa 
(szeroki wachlarz zajęć oraz własny, 
Uczniowski Klub Sportowy LUPUS). Je-
steśmy dumni z naszych uczniów, wielu 

z nich to finaliści i laureaci konkursów 
kuratoryjnych i olimpiad oraz zwycięzcy 
w konkursach sportowych. 

Naszym kolejnym atutem jest do-
skonała lokalizacja, tuż przy stacji metra 
Kabaty, własny, nowoczesny i ekologicz-
ny budynek ze specjalistycznym wypo-
sażeniem pracowni przedmiotowych, 
pełnowymiarową halą sportową, pro-
fesjonalnymi boiskami, placem zabaw, 
siłownią zewnętrzną oraz własną sto-
łówką. 

aktywność i ciekawość świata, 
pasja poznawcza i twórcza – to atuty 
naszych uczniów!

W błyskawicznie zmieniającym 
się świecie łatwiej odnajdą się 
ludzie elastyczni, gotowi  
i otwarci na nowe wyzwania  
i konieczność ciągłego rozwoju.

„Umysł jest jak spadochron.  
Nie działa, jeśli nie jest otwarty”
– Frank Zappa.

fundacja prIMus 
ul. Zoltana Balo 1, 02-793 Warszawa

tel. 22 648 28 53
sekretariat@primus.com.pl

www.primus.com.pl

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

DODATEK EDUKACJA
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Terminy 
egzaminów

 Egzamin gimnazjalny
10 kwietnia  
– część  
humanistyczna
11 kwietnia  
– część 
matematyczno-przyrodnicza
12 kwietnia 
– język obcy

 Egzamin ósmoklasisty
15 kwietnia – język polski
16 kwietnia – matematyka
17 kwietnia – język obcy

 Egzamin maturalny
obowiąkowe przedmioty  
i język angielski
6 maja – język polski
7 maja – matematyka
8 maja – język angielski

11.02-24.02

21.01-3.02
28.01-10.02

14.01-27.01 28.01-10.02

11.02-24.02
14.01-27.01

11.02-24.02
28.01-10.02

Dzieci traktujemy podmiotowo, 
a nasi absolwenci nie boją się 

pytać, są otwarci, społeczni, potrafią 
przeżywać swoje emocje, jak również 
szanują emocje innych ludzi. Dlaczego? 
Wszystko zaczyna się pierwszego dnia 
w przedszkolu, najpierw dobrze prze-
prowadzona adaptacja bez zmuszania 
rodzica i dziecka do jak najszybszej 
rozłąki. Następnie zaczyna się wesołe 
życie przedszkolaków, w którym nie 
stosujemy kar i nagród, za to świetnie 
działa u nas naturalna konsekwencja 
– to metoda, która uczy dzieci myśleć 
samodzielnie i podejmować decyzje. 
Nie zmuszamy do jedzenia czy spania, 
szanujemy dziecięce wybory i decyzje,  
a każdą odmowę tłumaczymy. Szanuje-
my emocje, stawiając je ponad wszyst-
ko, uczymy się je przeżywać, radzić 
sobie z nimi. Uczymy sposobów ich 

przeżywania, nie zabraniamy też tu-
pać, płakać czy się złościć, nie mówimy 
„nie płacz, nic się nie stało”, przytulamy 
i pytamy co się stało i jak możemy Ci 
pomóc. Pracownicy przedszkola tworzą 
z dziećmi relacje i na nich budują po-
rozumienie. Rozmawiamy, wspieramy  
i nade wszystko staramy się zauważać 
ich potrzeby. Wychowujemy wolnych, 
szczęśliwych ludzi, bo tylko tacy ludzie 
sprawią, że przyszły świat będzie do-
brym miejscem i będzie w nim miejsce 
dla każdego.

Na skraju lasu Kabackiego 
od 13 lat działa przedszkole 
integracyjne Chatka Skrzatka, 
które powstało z pasji  
do edukacji niedyrektywnej, 
chęci stworzenia miejsca, 
w którym dziecko jest 
Człowiekiem. 

Chatka Skrzatka 
– w duchu relacji, wzajemnego  
szacunku i z poszanowaniem emocji

Przedszkole Integracyjne 
Chatka Skrzatka 

ul. Żołny 24 f
tel. 605 280 575, 605 337 180

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

Kalendarz szkolny na rok 2018/2019

R E K L A M A

R E K L A M A
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Z apasy to najbardziej ogólnorozwo-
jowa dyscyplina na świecie. Rozwija 

równomiernie wszystkie partie ciała. 
Bardzo ważnym elementem treningu 
zapaśniczego są ćwiczenia poprawia-
jące gibkość, dynamikę i koordynację 
ruchową. To ćwiczenia niezbędne w 
ogólnym rozwoju fizycznym dzieci. Za-
pasy są dobrym początkiem do upra-
wiania innych dyscyplin sportowych. Ze 
względu na swoją uniwersalność zapa-
sów rodzice z chęcią wybierają właśnie 
ten sport dla swoich dzieci. Chciałbym 

obalić tutaj mit, który funkcjonuje o za-
paśniku – że to gruby, spocony facet. 
Nic bardziej mylnego. Zapasy trenują 
dziewczęta i chłopcy, w początkowych 
latach stawiamy na ćwiczenia ogólno-
rozwojowe, proste chwyty i naukę bez-
piecznych padów. Zapraszam wszyst-
kich zainteresowanych na treningi, któ-
re odbywają się w Szkole Podstawowej 
nr 5 w Piasecznie.

Kontakt: trener Paweł Karbowski 
– 509 921 081

O zapasach opowiada Paweł Karbowski. 

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

Najlepszy sport na świecie

W szystko to dzięki… kalendarzowi 
kościelnemu. Zakończenie roku 

szkolnego, które zgodnie z przepisami 
oświatowymi powinno się odbywać w 
ostatni piątek czerwca, zostało usta-
lone przez Ministerstwo Edukacji na 
19 czerwca. Stało się tak dlatego, że 
dopiero 20 czerwca Kościół Katolicki 
będzie świętował Boże Ciało, które jest 
dniem wolnym od pracy. W związku z 
tym ministerstwo uznało, że powrót 
do szkoły po kolejnym długim weeken-
dzie, kiedy w szkołach i tak wszystkie 
sprawy edukacyjne byłyby już sfinali-
zowane, nie ma sensu. Jeśli dodamy do 
tego rozpoczęcie roku szkolnego dopie-
ro 3 września i odejmiemy wszystkie 
dni wolne, zostaje naprawdę niewiele 
czasu na naukę. To zaś będzie przede 
wszystkim bolączką nauczycieli, którzy 
muszą zrealizować ramy programowe i 
tzw. siatkę godzin swojego przedmiotu. 

Drugi semestr będzie zaś wyjątko-
wo krótki, zwłaszcza dla części uczniów. 

Przyszłoroczna kompilacja egzaminów 
klas ósmych oraz gimnazjalnych zbie-
ga się bowiem z przerwą wielkanocną. 
Spora grupa uczniów podstawówek, w 
których są zarówno klasy ósme, jak i 
ostatni rocznik gimnazjum, zyska w ten 
sposób dodatkowy tydzień wolny od 

nauki (oczywiście ci uczniowie, którzy 
nie kończą szkoły). Podczas egzaminów 
bowiem nie tylko potrzebna jest więk-
sza liczba sal, ale też spokój, więc od lat 
przyjęło się, że w tym czasie uczniowie 
wyjeżdżają na tzw. zielone szkoły lub w 
inny sposób realizują zajęcia poza pla-
cówką. Tym razem jednak dyrektorzy 
i nauczyciele muszą się uporać aż z 6 
dniami egzaminów, które dzieli week-
end, a zaraz po nich następuje przerwa 
wielkanocna. Znaczna część rodziców 
może chcieć wykorzystać ten czas ja-
ko wiosenne wakacje. Niektórzy mogą 
nawet postanowić wyruszyć w dłuższą 
podróż i połączyć przerwę egzaminacyj-
ną i wielkanocną z majówką.  

Uczniowie z pewnością ucieszą się 
z większej liczby dni wolnych od nauki. 
Podobnie organizatorzy wypoczynku i 
turystyki. Mniej entuzjazmu mogą wy-
kazać rodzice młodszych dzieci, którzy 
będą musieli zapewnić im opiekę przez 
prawie 11 tygodni kolejnych wakacji i 
wszystkie przerwy w trakcie roku. 

Red.

Rok szkolny 2018/2019 będzie nietypowy. Zakończy się wyjątkowo wcześnie i to w środę.

Najkrótszy rok szkolny
DODATEK EDUKACJA

REKLAMA 
786 202 606

R E K L A M A

R E K L A M A
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J akże ważną rolę musiał odegrać w 
życiu społeczeństwa piaseczyńskie-

go budynek stojący dziś na skrzyżo-
waniu ulic Jana Pawła II i ul. Dworco-
wej, skoro sam Prezydent RP położył 
pierwszą cegłę pod jego budowę. Na 
pewno budynek jest symbolem zmian 
w polskiej pozaborowej, powojennej 
rzeczywistości. Opowiem dziś kilka 
słów o postępie, jaki się dokonał na 
piaseczyńskiej wsi.

\\\   Szlakiem prezydenta 
3 czerwca 1928 r. o poranku, na Za-

mku Królewskim w Warszawie miało 
miejsce ciekawe wydarzenie. Było to 
spotkanie Prezydenta RP prof. dr. Ig-
nacego Mościckiego z przedstawicie-
lami Centralnego Związku Kółek Rol-
niczych. Szykowano się do wyjazdu w 
teren i omówiono program wizytacji 
miejscowości, w których powstały Kół-
ka Rolnicze. Pogoda tego poranka była 
dość niepewna, postanowiono jednak 
wyruszyć w podróż. Grupa osób wraz 
z panem Prezydentem wsiadła do 
przygotowanych samochodów. Panu 
Prezydentowi towarzyszyli: ppłk Fyda, 
rotm. Jurgielewicz, kpt. Ropelewski, dr 
Skowroński. Z członków rządu stawili 
się: pan Minister Rolnictwa Niezaby-

towski, ze swoim sekretarzem, a także 
Minister Reform Rolnych Staniewicz. 
Na terenie województw dołączali woje-

wodowie: Twardo (woj, warszawskie), 
Korsak (kieleckie), Jaszczołt (łódzkie). 
Pierwszy postój wypadł w Piasecznie 
(woj. warszawskie). Przy wjeździe do 
miasta ustawiono bramę powitalną i 
na powitanie pana Prezydenta czeka-

li: prezes Wojewódzkiego Związku KR 
pan Czałbowski, prezes miejscowego 
kółka Jan Laufery, zarząd piaseczyńskie-
go kółka w osobach: Piotra Kazubka, K. 
Makowskiego i Witkowskiego. Udano 
się do miejsca, w którym Prezydent po 
poświęceniu kamienia węgielnego pod 

Dom Ludowy, położył pierwszą cegłę, 
złożył podpis na akcie założycielskim. 
Nazwano obiekt „Dom Ludowy im. Pre-

zydenta prof. Ignacego Mościckiego”. 
Następnie zwiedzano gospodarstwo, w 
którym odbył się pokaz bydła nizinnego. 
Obejrzano postęp prac melioracyjnych 
spółki wodnej. Do swego wzorowego 
gospodarstwa zaprosił pana Prezydenta 

Jan Laufery. W gościnnym domu Jana 
Lauferego panowie wysłuchali prezen-
tacji spółki maszynowej i obejrzeli 
projekt zlewni mleka. Wizyta pana Pre-

zydenta w Piasecznie była wyjątkowo 
udana. Z Piaseczna orszak prezydencki 
wyruszył przez Górę Kalwarię i Grójec 
do wsi Wilczogóra w pow. grójeckim 
i dalej. Piękna pogoda sprzyjała wy-
prawie prezydenckiej, bo niebo nad 
Piasecznem rozpogodziło się i słońce 
wizycie przyświecało. 

\\\   Otwarcie Domu Ludowego
Zaprojektowany przez arch. Kazi-

mierza Kalinowskiego Dom Ludowy 
został wybudowany w błyskawicznym 
tempie. Już 24 listopada 1928 r. nastąpi-

ło poświęcenie obiektu i oddanie go or-
ganizacjom. Piaseczno nareszcie miało 
salę do prowadzenia odczytów, kursów 
doskonalenia rolniczego i pracy dla Koła 
Młodzieżowego. Otwarto też bibliotekę 
z cennymi dla rolników poradnikami. 
Samego „Poradnika Gospodarstw Wiej-
skich” sprowadzano aż 80 egzemplarzy. 

Dziennikarz obserwujący wydarzenia w 
Piasecznie napisze: „Ze wzniesieniem 
Domu Ludowego mieszkańcy Woli Pia-
seczańskiej stają w rzędzie wolnych 
obywateli kraju i naprawdę uświado-
mionych członków gromady”. Piaseczno 
rosło z dumy. Spółdzielnia mleczarska 
dostarczała mieszkańcom specjalnym 

wózkiem mleko w butelkach. Do nowo-
czesnego budynku zapraszano artystów 
z całego kraju, odbywały się pokazy i 
przedstawienia. W celu dostarczenia 
rolnikom tanich kredytów i możliwości 
gromadzenia oszczędności zorganizo-
wano spółdzielczą Kasę Stefczyka.

\\\   Skandaliczny występ
No cóż, były też i wpadki. Pewne-

go dnia w całym mieście pojawiły się 
plakaty informujące, że w sali widowi-
skowej Domu Ludowego wystąpi zna-
ny śpiewak operowy, Rosjanin Fiodor 
Szalapin. W tym czasie było dwóch 
największych śpiewaków na świecie – 
Szalapin i tenor Jan Kiepura. Szalapin 
– znakomity aktor i cudownie brzmiący 
bas – ściągał na swoje występy rzesze 
fanów. Nic też dziwnego, że bilety na 

jego występ w Piasecznie sprzedały się 
błyskawicznie, mimo wysokiej ceny. 
Publika zasiadła i rozpoczął się występ. 
W pewnym momencie ktoś wstał i za-
wołał: „To nie jest Szalapin”! 

Jedni pobiegli do organizatorów po 
zwrot pieniędzy za bilety, inni mieli jesz-
cze nadzieję, że to nieprawda i siedzieli 
cierpliwie na swoich miejscach. Tym-
czasem impresario Szalapina wezwał 
taksówkę i razem z „artystą” szybciutko 
odjechali w nieznanym kierunku. Poli-
cja wszczęła pościg. Szybko się okazało, 
że to był znany oszust, a nie śpiewak 
operowy: niejaki Solzer, zamieszkały w 
Warszawie ul. Stawki 30. Solzer został 
schwytany i wyszło na jaw, że dość czę-
sto odgrywał rolę znanych śpiewaków. 
W Piasecznie rozszyfrowano oszusta 
błyskawicznie. 

\\\   Zakończenie 
Ulica Jana Pawła II (dawniej ul. Koś-

cielna), niegdyś droga należąca do wsi 
Wola Piasecka, dziś zatraciła zupełnie 
swój przedwojenny charakter. Poznika-
ły charakterystyczne tu niegdyś jedno-

rodzinne domy, budowane przez prak-
tycznych gospodarzy, być może projek-
towane przez takich architektów jak 
Kazimierz Kalinowski. W zakupionym 
przeze mnie Poradniku odnalazłam ar-
tykuł arch. Kalinowskiego. W tekście 
architekt z wielką dbałością o szczegóły 
prezentuje swoje spojrzenie na styl bu-
dowania domów jednorodzinnych dla 
rolników. Projekty jego domów charak-
teryzują się solidnością i są nowoczesne. 
Nic więc dziwnego, że mimo upływu lat 
jego dzieło – piaseczyński Dom Ludowy 
ciągle intryguje i jest – powiedziałabym 
– „godną ruiną”. 

Małgorzata Szturomska

Stara mleczarnia cz. 2

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Impresario Szalapina 
wezwał taksówkę  
i razem z „artystą” 
szybko odjechali  

w nieznanym kierunku

3 czerwca 1928 roku  
o poranku  

na Zamku Królewskim  
w Warszawie miało 

miejsce ciekawe 
wydarzenie

Dom Ludowy w Piasecznie (stara mleczarnia) w dniu 24 listopada 1928 r.

24 listopada 1928 r. – na zdjęciu uczestnicy uroczystości poświęcenia Domu  
Ludowego w Piasecznie

Poradnik Gospodarstw Wiejskich, na pierwszej stronie Prezydent RP prof. dr 
Ignacy Mościcki

Rysunek arch. Kazimierza Kalinowskiego przedstawiający zagrodę rolnika

3 czerwca 1928 r. Prezydent RP zmierza do miejsca, w którym zostanie  
wmurowana pierwsza cegła pod Dom Ludowy
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Operacja wyciągania szkuty

\\\ PIASECZNO
29, 30, 31.08 – WaRSZTaTy Z TKaCTWa. Instruktor  
Monika Firek. Piaseczno, Pl. Piłsudskiego 9  
(Przystanek Kultura). Zapisy w recepcji Przystanku Kultura. Wstęp wolny.
29, 30, 31.08 – WaRSZTaTy FLORySTyCZNE. Instruktor Monika Firek.  
Piaseczno, Pl. Piłsudskiego 9 (Przystanek Kultura). Zapisy w recepcji Przystanku 
Kultura. Wstęp wolny.
29.08 godz. 19.00 – WIECZORyNKa W ZaKĄTKU KULTURy – Klaun Piotrek  
– „Kolorowy Nos”. Piaseczno, Zakątek Kultury (plac pomiędzy Urzędem Gminy  
a Przystankiem Kultura). Wstęp wolny.
29, 30.08 – DO DZIEŁa! – EDUKaCJa POPRZEZ SZTUKĘ ULICy  
– wielopokoleniowy projekt dla seniorów, dzieci powyżej 10 r.ż., młodzieży  
i osób z niepełnosprawnością. Klub Kultury Zalesie Górne, informacje, zapisy  
tel. 517 128 311.
1.09 godz.12.00 – VI FESTIWaL PIOSENKI DOŁUJĄCEJ. Prowadzenie: Stanisław 
Szczyciński, Marek Majewski. Żabieniec, Uroczysko „Zimne Doły” (Spalona, Trakt 
Warecki). Wstęp wolny.
1.09 – UROCZySTOŚCI UPaMIĘTNIaJĄCE WyBUCH II WOJNy ŚWIaTOWEJ.  
W programie: godz. 16.00 – Modlitwa za poległych, wystąpienia okolicznościowe, 
złożenie wiązanek (Piaseczno, ul. Kościuszki, Cmentarz parafialny – kwatera 
wojenna), godz. 17.00 – Pieśni patriotyczne w wykonaniu Chóru Lira (Piaseczno, 
Pl. Piłsudskiego, Rynek). Wydarzenie zorganizowane w ramach obchodów  
100-lecia Odzyskania Niepodległości.
3.09 od godz. 10.00 – ROZPOCZĘCIE ZaPISóW Na ZaJĘCIa W PRZySTaNKU 
KULTURa I STREFIE KULTURy. Zapisy WyŁĄCZNIE poprzez  
– www.strefazajec.pl. UWaGa – Zajęcia rozpoczynamy 10 września.
5.09 godz. 19.00 – WIECZORyNKa W ZaKĄTKU KULTURy – koncert familijny 
„Pocztówka z daleka”. Piaseczno, Zakątek Kultury (plac pomiędzy Urzędem 
Gminy a Przystankiem Kultura). Wstęp wolny. 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRA KALWARIA
2.09 – POŻEGNaNIE LaTa. W programie:  
godz. 13.00-18.00 Rynek Miejski – Piknik rodzinny;
godz. 18.30 pl. Piechoty – koncert hip-hopowy:  
Sekul, Stolar, Barber, Ponti, Defman, Joy, DMP, Skipi, Joanna & Ero,  
godz. 20.30 – koncert KĘKĘ.
1-2.09 – HISTORIa VIVa, czyli weekendy na zamku w Czersku – Orzeł i smok  
(XV w.). Zamek w Czersku. Wstęp 8/5 zł.
4.09 godz. 20.00 – Stand-up Polska „Od kuchni”. Wystąpią: Jasiek Borkowski, 
antoni Syrek-Dąbrowski, Cezary Jurkiewicz, Karol Kopiec, Bartek Walos.  
Ośrodek Kultury, ul. Białka 9. Bilety 40/50 zł.
WySTAWy:
od 1.05 – ZDJĘCIa JaK MaLOWaNE – wystawa fotograficzna, Zamek Książąt 
Mazowieckich w Czersku. Obowiązują bilety wstępu na zamek 8/5 zł. 

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
31.08 godz. 21.15 – KINO PLENEROWE –„Hair”,  
musical Miloša Formana z 1979, wstęp wolny, amfiteatr, Park Zdrojowy,  
Konstancin-Jeziorna.
02.09 godz. 12.45 – DOŻyNKI W BIELaWIE, wstęp wolny.
02.09 godz. 16.00 – KONCERT LETNI – „Karol Lipiński Chamber Works”, Voytek 
Proniewicz & Duo Roszkowski. amfiteatr, Park Zdrojowy, wstęp wolny.
1-2.09 godz. 19.00 – SZEKSPIR W PaRKU – plenerowe spektakle. altana przy 
Hugonówce, ul. Mostowa 15, wstęp wolny. 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE

\\\ SZEKSPIR W PARKu 

„Szekspir w Parku” to przeniesienie międzynarodowego pro-
jektu na polski grunt. Stanowi nawiązanie do światowej tra-
dycji nowojorskiego Central Parku, w ramach Nowojorskiego 
Festiwalu Szekspirowskiego zainicjowanego w 1954 r. przez 
wybitnego reżysera Josepha Pappa, twórcy Public Theatre. 
W 2016 r. kanadyjski reżyser John Weisgerber ze sztuką „Jak 
Wam się Podoba” wprowadził idee wystawiania dzieł Willia-
ma Szekspira w przestrzeni publicznej do Polski. W tym roku 
jest to szczególna okazja do świętowania szekspirowskich 
dzieł podczas jednego weekendu w Konstancinie-Jeziornie 
w dniach 1 oraz 2 września. Wspaniali aktorzy oraz artyści 
podzielą się z widzami sonetami, monologami i scenami z 
wybranych dzieł Williama Szekspira, zarówno w mowie, jak i 
pieśni. Wydarzenie poprowadzi Stanisław Sojka, a Mistrzem 
Ceremonii będzie Maciej Orłoś.
„Szekspir w Parku” jest wydarzeniem skierowanym do 
wszystkich chętnych, a spektakle oferowane są bezpłatnie. 
Produkcja: John Weisgerber, agencja VLP Stanisław Gliniewicz
Sobota, niedziela. 1,2 września. godz. 19.00.
altana przy Hugonówce. Wstęp wolny.

\\\ DOłuJąCO PO RAZ SZÓSTy 

Festiwal Piosenki Dołującej to wydarzenie kulturalne w formie 
konkursu piosenki, które tradycyjnie nawiązuje do przypisy-
wanego nam malkontenctwa i wszechobecnego narzekania na 
„świat wokół nas”. Motto Festiwalu, stworzone przez znawcę 
i orędownika twórczości ponurej andrzeja Poniedzielskiego, 
brzmi „Smutek - to radość inaczej”. Od 6 lat na Zimne Doły 
przyjeżdżają twórcy i odtwórcy piosenki literackiej i kabareto-
wej. Uczestnicy biorą udział w konkursie na dołującą piosenkę 
autorską oraz na sponurzenie dowolnej wesołej piosenki, 
który co roku ocenia związane z tematyką jury. W tym roku 
przewodniczącym jury jest satyryk Marek Majewski, a w skła-
dzie gremium zasiądą Basia Szczycińska oraz Mirek „Michu” 
Michalski. O nagrodę główną walczyć będzie 30 wykonawców 
gatunku z całej Polski.
W programie: konkurs (godz.12.00-17.00), recitale: Piotr 
Woźniak (godz.17.00), Joanna Lewandowska (godz. 18.00), 
koncert laureatów (godz.19.00). Gwiazdą tegorocznej edycji 
będzie Tadeusz Woźniak, znany szerzej jako twórca kultowego 
już „Zegarmistrza światła”.
1 września (sobota) – godz. 12.00-22.00
Żabieniec, Uroczysko ZIMNE DOŁy
Organizatorzy: Stowarzyszenie Przyjaciół Zalesia Górnego, 
Nadleśnictwo Chojnów, Centrum Kultury w Piasecznie

\\\ KONSTANCIN JEZIORNA

\\\ PIASECZNO

W ostatni weekend w Hugonówce królowała impro-
wizacja. Nie dlatego, że aktorzy zapomnieli swoich 

ról. Przeciwnie: mieli odwagę „grać jak im publiczność każe”. 
Konstanciński Dom Kultury zorganizował 321 Impro Festi-
wal  po raz ósmy. Jak mówią o nim sami organizatorzy „ jest 
to jedyny teatralno-kabaretowy festiwal w Polsce, podczas 
którego publiczność decyduje o przebiegu spektakli, na żywo 
współtworząc je wraz z aktorami.” Tradycyjnie gospodarzami 
imprezy byli członkowie teatru aB OVO, a całość prowadzi-
ła jego założycielka Katarzyna Michalska. Na scenie Hugo-
nówki pojawiły się zespoły teatralno-kabaretowe z rożnych 
stron Polski., zaś gwiazdami ósmej edycji byli między innymi: 
Joanna Kołaczkowska, Łowcy.B, Kacper Kuszewski i  anna 
Czartoryska-Niemczycka. O tym, gdzie zabierze aktorów „we-
hikuł czasu” oraz w jakim klimacie będą musieli zaśpiewać 
piosenkę czy zagrać scenkę, decydowała publiczność, która 
nie tylko z zachwytem patrzyła jak błyskawicznie powstają 
piosenki o „włanczaniu”, miłości do powerbanku czy tekstyl-
nych w saunie. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

5 00-letnia drewniana łódź, pochodząca ze złotych czasów 
wiślanego handlu, po odkopaniu i przebadaniu w 2009 

r. została zalana wodą. W tym czasie w Rybnie pod Socha-
czewem, w Ośrodku Magazynowo-Studyjnym Państwowe-
go Muzeum archeologicznego w Warszawie, wybudowano 
halę o długości 50 m i szerokości 10 m, z zainstalowanymi 
12-metrowymi wannami i suwnicą, w której nastąpi konser-
wacja szkuty. aby jednak przewieźć łódź ciężarówkami do 
Rybna, należy ją podzielić na części. W poniedziałek byliśmy 
świadkami, jak odłączane są od kadłuba tzw. denniki, czyli po-
przeczne elementy wiązania, na których opiera się poszycie 
kadłuba. Denniki mogą ważyć nawet 350 kg. Należy pamiętać, 
że drewno ze szkuty jest bardzo nasączone wodą.

archeolodzy w poniedziałek szacowali, że zakończenie 
operacji wyciągania łodzi nastąpi w środę.

Konserwacja szkuty potrwa ok. 5-8 lat. Dzisiaj więc jest 
dobry moment, aby poważnie zacząć rozmawiać na temat 
powstania jej muzeum w Czersku.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Konstanciński Festiwal 321 Impro to gwarancja 
dwóch dni doskonałej zabawy zarówno na scenie 
jak i na widowni.

W poniedziałek 27 sierpnia archeolodzy 
rozpoczęli wyciąganie 32-metrowej szkuty, którą 
po raz pierwszy odkopano dokładnie 9 lat temu.

Sztuka improwizacji
Kacper Kuszewski śpiewająco wyznawał swą miłość do… 
powerbanku

Z wykopu cały czas odpompowywany jest szlam.  
Wyłączenie pomp spowodowałoby zalanie szkuty
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   GMINA TARCZyN

To już trzeci plac zabaw NIVEA w gminie Tarczyn. 
Jego oficjalne otwarcie nastąpi już wkrótce! Zdobyliśmy 
do tej pory maksymalną możliwą obiektów rekreacyj- 
nych, fundowanych przez tą znaną markę. 

– Informację o wygranej przyjęliśmy z ogromną ra- 
dością. Teraz cieszymy się, że powstał u nas kolejny 
nowoczesny i funkcjonalny plac zabaw  – zaznacza bur- 
mistrz Tarczyna Barbara Galicz. –  Jak widać, zaanga- 
żowanie, poświęcenie oraz wielka ambicja wszystkich 
osób pracujących przy produkcji filmu „Z talentem  
za Pan Brat”, w którym doskonale widać dbałość o każdy 
szczegół, zostały zwieńczone naprawdę konkretną,  
wspaniałą nagrodą. Dodatkowo jest to unikalna promo- 

cja wielkiego potencjału naszej gminy i jej mieszkańców 
w skali Polski – dodaje.

nIVea: wygrać można raz na dwa lata
Warto również zaznaczyć, iż zwycięstwo w opisywa-

nym konkursie jest tym trudniejsze, że na przestrzeni  
ostatnich dwóch lat Podwórko NIVEA można było wygrać 
tylko raz. Zgodnie z sekcją 2 ust. 2 regulaminu konkursu 
– w tegorocznym konkursie „nie mogły wziąć udziału 
gminy, na terenie których znajduje się zwycięska Lokali-
zacja w konkursie Podwórko Talentów NIVEA 2017”. 

Przy wyborze zwycięzcy, Jury wzięło pod uwagę  
w szczególności kryteria artystyczne (m.in. fabuła, krea- 

tywność, zaangażowanie, innowacyjność i oryginalność  
pracy  konkursowej),  a także  kryteria  techniczne  (m.in. 
montaż, efekty wizualne, kompozycja ogólna).

dalsze zmagania
Należy podkreślić, że – w przeciwieństwie do gminy 

Tarczyn i czterech innych zwycięskich samorządów – po-
zostali uczestnicy musieli przez długi czas rywalizować 
w ogólnopolskim głosowaniu internautów, w ramach 
którego wyłonionych zostało kolejnych 15 zwycięskich 
lokalizacji.

Szymon Woźniak

Nowy plac zabaw NIVEA w gminie Tarczyn!
na terenie rekreacyjnym w drozdach zakończyła się budowa podwórka talentów nIVea 2018, które gmina tarczyn wywalczyła  
po tym, jak zajęła 1. miejsce w polsce w gronie najlepszych filmów i prezentacji, z filmem o uzdolnionych tarczyńskich dzieciach  

i młodzieży: „z talentem za pan brat”. za nami znalazły się takie miasta jak: Śrem, warszawa, wrocław i poznań. ten nowoczesny,  
innowacyjny plac zabaw wygraliśmy bez konieczności długiej, wielotygodniowej rywalizacji w ramach głosowania internetowego.
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Ż yrardowskie Towarzystwo Cykli-
stów organizuje wiele wydarzeń 

związanych z kolarstwem. Każdy 
znajdzie tu kategorię, która najlepiej 
mu pasuje. Jednym z takich wydarzeń 
były zawody w Górze Kalwarii, będą-
ce częścią jedenastego etapu zmagań 
kolarstwa szosowego. Cykl ten cieszy 
się dużą popularnością i imponującą 
frekwencją. Na stracie stawiło się ponad 
150 miłośników dwóch kółek, których 
podzielono na rożne kategorie wie-
kowe. Wszyscy jechali tą samą trasą, 
przy czym starsze kategorie robiły kil-
ka okrążeń. Najmłodsi, czyli kategoria 
M20 startowali jako pierwsi tego dnia. 
Najlepszy okazał się adam Skowroński 
z SPKiTR PELETON, który wygrał do-
słownie o milimetry. Z kolei w kategorii 
M30 najlepszy okazał się Michał Przy-
bysz. Jako ostatnia wyruszyła najstarsza 
kategoria, czyli M70, a najszybciej na 
metę dojechał Radosław Myszkowski. 
Ciekawa była sama trasa, o długości 18 
km, która prowadziła przez malownicze 
rejony. Cykliści, po wyjeździe z miasta 
skierowali się do Moczydłowa, Brześc i 
Kawęczyna. Następnie przez Dębówkę 
oraz Wólkę Dworską powrócili od Góry 
Kalwarii. Na mecie na zawodników cze-
kał prowiant, w tym soki od lokalnego 
producenta, czyli Doliny Czerskiej. Po-
czątkowo kolarze musieli zmagać się 
także z opadami deszczu. Z czasem 
jednak warunki atmosferyczne zaczęły 
się poprawiać i ostatecznie sama rywa-
lizacja przebiegła bez deszczu. Dzięki 
temu także stan tras nie uległ pogor-
szeniu i cała wyznaczona droga była 
doskonale przejezdna. Na koniec odby-
ła się dekoracja zwycięzców, a medale 
wręczała aleksandra Fedynicz-Komosa, 
wiceprzewodnicząca rady miejskiej Gó-
ry Kalwarii. Cykl ŻTC BIKE RaCE okazał 
się sukcesem i z pewnością już niedługo 
kolejne edycja także zawita do naszej 
okolicy.                    Wojciech Podgórski

Góra kolejnym przystankiem kolarzy

Ponad 150 cyklistów wzięło udział w ŻTC BIKE RACE w Górze Kalwarii

FO
T. 

Ży
Ra

RD
OW

SK
IE

 T
OW

aR
Zy

ST
W

O 
Cy

KL
IS

Tó
W

\\\ PRAŻMÓW

Siatkówka plażowa to 
popularny sport w okresie 
letnim. To właśnie dla fanów 
plażówki powstał Uwieliny 
Summer CUP, czyli cykliczna 
impreza, której pierwsza edycja 
właśnie się zakończyła.  

S iatkówka plażowa ma to do sie-
bie, że lubi zaskakiwać, a zaanga-

żowaniem i wolą walki można wiele 
osiągnąć. Nie inaczej było na Uwieliny 
Summer CUP, czyli amatorskim turnie-
ju plażówki. Udział mógł wziąć każdy, 
kto odpowiednio wcześniej się zgłosił. 
Wiele osób przyszło też po prostu w 
roli kibiców, aby wspierać i podziwiać 
zawodników. a było co, bowiem nie 

brakowało spektakularnych ataków, 
serwów, czy bloków przy siatce. Wiek 
czy wzrost wcale nie stały na przeszko-
dzie, aby daleko zajść, a najważniejsze 
były chęć i przyjemność z gry. Zawody 
stały na naprawdę wysokim poziomie i 
mogły się podobać, a zgromadzeni kibi-
ce zdecydowanie nie mogli być zawie-
dzeni. Ostatecznie puchar zdobyła para 
Przemysław Kalbarczyk i Karol Górecki, 
jednak gratulacje należą się wszystkim 
uczestnikom. Osiem zespołów rywali-
zowało niemalże od rana do zmierzchu, 
pomimo różnych urazów i niepewnej 
tego dnia pogody.

Warto pochwalić także organiza-
cję Uwieliny Summer CUP. Zawody 

prowadzili doświadczeni sędziowie z 
Mazowiecko-Warszawskiego Związku 
Piłki Siatkowej. Zawody były wspiera-
ne przez lokalnych przedsiębiorców, 
którzy docenili starania organizatorów. 
Impreza została zauważona także przez 
Zarząd Infrastruktury Sportowej w Kra-
kowie. Przeznaczył on do puli nagród 
gadżety i koszulki, pochodzące z Mi-
strzostw Polski w Siatkówce Plażowej 
Kraków 2018. Już teraz więc turniej 
Uwieliny Summer CUP zajmuje waż-
ne miejsce w kalendarzu każdego fana 
siatkówki plażowej, a kolejne edycje 
zapowiadają się jeszcze lepiej.

Wojciech Podgórski

Lokalna 
plażówka 
z rozmachem

„Na piachu” niejednokrotnie było trzeba dać z siebie wszystko
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\\\ GÓRA KALWARIA

Góra Kalwaria stanowiła miejsce zmagań kolarzy w ramach 
jedenastej edycji ŻTC BIKE RaCE.

OFERTY PRACY
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DAM PRACĘ 

Szkoła Podstawowa im. Polskich  
Olimpijczyków w Mysiadle (ul. Kwiatowa 
28) zatrudni na stanowiska nauczycieli 
wychowawców świetlicy (26 godz.) oraz 
nauczycieli wspomagających (wymagana 
pedagogika specjalna, 20 godz.). CV  
proszę przesyłać na adres e-mail:  
sekretariat@spwmy.edu.pl, telefon  
kontaktowy - (22) 462-85-20 

Firma Elabel Due zatrudni handlowca, 
praca na umowę o pracę w Piasecznie od 
8-16. Obsługujemy branżę znakowania 
przemysłowego, działamy na ternie całego 
kraju. Oferujemy b.dobre warunki finan-
sowe, miłą atmosferę pracy, możliwość 
awansu. tel. 721741939

Piekarnia - Cukiernia MICHALCZYK  
zatrudni osoby z niepełnosprawnością. 
piekarnia Michalczyk 05-505 prażmów 
ul Ryxa 80a tel. 22 7361971/72  
mail: biuro@michalczyk-piekarnia.pl 

zatrudnię sprzedawcę na stację paliw 
pKn „Orlen” w górze Kalwarii  
przy ul. grójeckiej. zgłoszenia prosimy 
składać osobiście lub przesłać na adres: 
stacjaorlen@op.pl

Zatrudnię magazyniera do chłodni praca w 
godzinach 20-4 praca polega na komple-
tacji zamówień. Piaseczno ul. Techniczna 
2 hala J. Telefon 515-090-488 kontakt w 
godzinach 8-14.

Zatrudnię osobę do pracy biurowej w go-
dzinach 15-22. Przyjmowanie, wprowa-
dzanie zamówień, wprowadzanie promo-
cji itp. Kontakt 515-090-488 w godzinach 
8-14. Piaseczno

przyjmę do pracy księgową, fakturzystkę 
i pracownika biurowego. umowa  
o pracę. 3000 - 5000. tel. 601 337 417

zatrudnimy opiekunkę do żłobka,  
nauczyciela i studentkę pedagogiki  
do przedszkola. cV proszę kierować  
na mail bajkowyzakatek@wp.pl 

Hotel w Konstancinie-Jez. zatrudni:  
kelnera, pomoc kuchenną, zmywającą. 
Tel. 509 994 568 

Zatrudnię magazyniera nocna zmiana 
20-4 wynagrodzenia 2800 zł netto.  
Piaseczno ul. Techniczna 2 hala J  
kontakt 515-090-488

Maturzyści/studenci poszukiwani  
do projektu w Network Marketingu.  
Dobre zarobki. 509 805 250

BABIK TRANSPORT zatrudnimy osobę do  
obsługi linii do pakowania. Praca w Cza-
plinku k. Góry Kalwarii. tel  600 065 813

BABIK TRANSPORT zatrudnimy  na myj-
ni tunelowej w Sękocinie lub Wilanowie. 
Nie wymagane doświadczenie a jedynie 
zaangażowanie w pracy i miła aparycja. 
Tel 662021324

Firma zatrudni pracownika do wykonywa-
nia elewacji tel. 667 117 888

Piekarnia Łazy k. Magdalenki  
zatrudni piekarza lub pomoc piekarza 
Tel. 506595555

Zatrudnię Panie do sprzątania- 
biblioteka, Warszawa-Mokotów. 3, 4 razy 
w tyg. w godz. 15-21. Wynagrodzenie  
12 zł netto/h. Tel. 608 677 530

Golden Sp zoo - firma zajmuje się pro-
dukcją mrożonych owoców- zatrudnimy 
osobę do pracy w biurze ze znajomością 
j, angielskiego. Praca w Czaplinku k. Góry 
Kalwarii. Osoba będzie odpowiedzialna 
za kontrolę jakości, dokumenty transpor-
towe , certyfikaty jakości i prowadzenie 
biura. tel  600 065 813

do pracy w ogrodzie - na stałe  
tel. 798 809 600

Nauczyciel j. ang. 13/18  
poczta@mos-piaseczno.pl 227568337

Do remontu mieszkania. Piaseczno.  
512 084 728

Sprzątanie. Centrum Piaseczna.  
512 084 728

Pomoc wulkanizatora, umowa o pracę. 
Góra Kalwaria. tel-606 618 820 

Malarzy i glazurników. 605 057 467 

Opiekunka Seniorów w Niemczech  
- legalna praca, szybkie wyjazdy!  
wynagrodzenie do 12.000 zł  
w 2 miesiące. Kusy języka od podstaw 
w Warszawie. Tel. 506 289 039 

Opiekunkę do żłobka/przedszkola  
w Piasecznie zatrudnię 506-12-52-82, 
504-022-284, CV  
przedszkolefantazja@interia.pl

Pilnie zatrudnię Opiekunkę/Pomoc  
nauczyciela do żłobka/przedszkola  
w Łazach koło Magdalenki  
506-12-52-82,504-022-284, CV  
przedszkolefantazja@interia.pl

ekspedientkę do sklepu spożywczego  
w ustanowie, tel. 602 119 041 

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Zatrudnię ekspedientkę do sklepu spożyw- 
czego w Konstancinie, tel. 502 431 371 

Zatrudnię do murowania kamienia Łazy, 
tel. 509 447 601

Zatrudnię opiekunki do Domu Opieki  
w Piasecznie, tel. 601 870 594

Kierowcę kategoria C+E na transport  
krajowy, tel. 601 097 505

SZUKAM PRACY 

Doświadczona niania. Góra Kalwaria  
lub Piaseczno. 660 896 426 

USŁUGI 

sala weselna biały dworek  
w prażmowie posiada jeszcze wolne 
terminy - rozsądna cena  
tel 722 202 966 irmina.zs@wp.pl  

Malowanie, elewacje, tynki, gładzie, 
kompleksowo. 608 738 747 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572

Wypożyczalnia busów dostawczych i oso-
bowych Ursynów Pyry tel. 786 819 550

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Oczyszczanie działek, zakładanie  
trawników, ogrodnicze 519 874 891

Usługi koparko-ładowarką Baszkówka  
i okolice tel: 604 189 011

Pranie-Czyszczenie dywanów, tapicerki 
meblowej i samochodowej 508 65 20 30

Malowanie, gładzie tel. 798 828 783

tłumaczenia tel. 227116426 607685074 

TYNKI TRADYCYJNE, GIPSOWE  
604 415 352

WYCINKA DRZEW TEL 518 745 782

Glazura, gres, spieki 601 21 94 82

Kominiarz tel. 500 214 632

Malowanie 602 688 403

Studnie tel: 601 231 836

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605 

Dachy - krycie papą termozgrzewalną, 
tel. 502 473 605

Wylewki agregatem, styrobeton,  
tel. 668 327 588

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951 

Cyklinowanie, tel. 787 726 963

SPRZEDAM 

Domek drewniany 883 579 195

Sosna opałowa, tel. 602 77 03 61 

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ

ODKUPIMY Twoje auto szybko  
i uczciwie. Tel-513 323 123

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692

Skup aut 2002-2018r. 505 530 300 

AUTO-MOTO SPRZEDAM 

Audi A4 Diesel 97r. przebieg 275 tys. km, 
4 500 tel. 697 270 750

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!   
224 999 888

Para (300+/os) 1-os (480+) 577 88 69 88

Magazyny w Antoninowie, ochrona  
całodobowa, tel. 604 470 270,  
tel. 604 470 370 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Nieruchomości powiat piaseczyński 
www.luksus.com.pl 22 7502023

Działki budowlane 1000 m2 Prażmów, 
tel. 602 77 03 61 

Działki rekreacyjno-budowlane leśne 
Prażmów, tel. 602 77 03 61

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ 

szukam do wydzierżawienia pola  
w gminie prażmów  minimum 1 hektar 

tel. 601 994 664

Para emerytów mieszkająca w centrum 
Warszawy ze względów zdrowotnych 
szuka do wynajęcia niedrogiego domku 
tel 887 685 820

RÓŻNE 

Sprzedam firmę - Dom Opieki dobrze 
prosperujący, budynek 780 m2 pow. 
użytkowej, działka 2500 m2, Serock,  
tel. 501 092 950  

NAUKA 

Matematyka tel. 664 438 144

Angielski-korepetycje. Dzieci-dorośli-
-seniorzy. Nowa Iwiczna i okolice.  
Tel. 502 035 000

pomoc w przezwyciężaniu trudności  
w uczeniu się (koncentracja uwagi, tech-
niki szkolne, pamięć itp.). pomoc w odra-
bianiu lekcji. dyplomowany terapeuta. 
z dojazdem do domu państwa dziecka. 
Zapraszam do kontaktu 509685111

ZDROWIE 

Protezy zębowe 450 zł, Brwinów  
tel. 508 357 334

FINANSE 

Antykomornik 690 016 555 

Kredyty pozabankowe i bankowe.  
dojazd. 690-016-555

PRACA/OGłOSZENIA

Zatrudnimy 
kolporterów 

do rozdawania gazet 
501 091 480

O g ł O s z e n I a
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